
 
 
 
 
 
Seuraparlamentti, Lahti 
Kokousmuistio 
 
Aika ti 2.4.2024 klo 14:00 – 16:00 
Paikka Kokoushuone, Lahden Urheilukeskus (Salpausselänkatu 8) 
 
Paikalla 
Anna Degerman, Lahden Tenniskerho | mailapelit 
Aleksi Nyström, Lahden kaupunki | Liikuntapalvelut 
Marko Lindqvist, Lahden kaupunki | Hyvinvoinnin ja vapaa-ajan lautakunta 
Netta Laine, Lahden Naisvoimistelijat 
Kea Virtanen, Viipurin Reipas 
Harri Kampman, FC Kuusysi 
Janne Lahtinen, Lahden Ahkera 
Pia Kuitunen, Lahti Ringette 
Siiri Fagerlund, Lahden Uimaseura (etäosallistuminen) 
Tapani Alenius, Junior-Pelicans 
Jarkko Koskinen, FC Reipas 
Jaakko Räty, Päijät-Hämeen Liikunta ja Urheilu 
 
Poissa 
Risto Salonen, Lahden FK-kerho 
Jari Koskinen, Päijät-Hämeen Salibandyseura 
Jimi Koskinen, Lahti Basketball Juniorit 
Einari Pohjolainen, Jalkarannan Palloseura 
 
Erikseen kutsututa asiantuntijat 
Krista Pöllänen, Lahden kaupunki | Liikuntapalvelut 
 
Asialista 

1. Kokouksen avaus 
a. Puheenjohtaja Anna Degerman avasi kokouksen 17.01 

2. Kokouksen esityslistan hyväksyminen  
a. Hyväksyttiin kokouksen esityslista 

3. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
a. Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja 
b. Käytiin keskustelua siitä, saadaanko muistiot jatkossa Lahden kaupungin 

sivuille. Aleksi selvittää, mitä vaatii Lahden osalta. Jaakko perustaa 
seuraparlamentille oman kanavan PHLU:n teamsiin. Kaikki materiaalit 
sijoitetaan jatkossa tälle kanavalle. 

4. Työtapakeskustelua ja toimintaohjeiden läpikäynti 
a. Käytiin vielä keskustelua kokouskäytännöistä: kutsu liitteineen lähetetään 

viimeistään viikkoa ennen (HUOM! Edellisessä kokouksessa päätetty 



kokousajankohta jo jatkossa kalenterissa). Anna perustaa WA-ryhmän 
vapaampaan keskusteluun. Ilmoitetaan mahdolliset poissaolot kokouksiin 
hyväksytty/hylkää tai vaihtoehtoisesti suoraan sihteerille. 

b. Hyväksyttiin säännöt. Säännöt liitteenä. 
5. Liikuntapaikkasuunnitelma, Lahti 

a. Päättäjäseminaari pidetään 6.5. Sitä ennen esitystä ei laiteta sellaisenaan 
jakoon seuroille, mutta parlamentti saa antaa kommentteja/ottaa kantaa 
myöhemmin esitettäviin kohtiin. 

b. Aleksi esitteli liikuntapaikkasuunnitelmaa. Ihmisillä (seuroillakin) sekoittuu 
monesti se, mikä on liikuntapaikkainvestointi ja mikä on hyvinvointi-
/elinvointi-investointi. Suurin osa esitetyn pyramidin asioista on 
kaupunkiympäristön piirissä. Pyramidin keskimmäisen ja ylimmän lokeron 
asiat liikuntapalveluiden piirissä. 

c. Julkinen talous on huonolla tolalla, mutta pitäisi silti kehittää toimintaa ja 
tehdä asioita. Lahdessa 700t€ säästötavoite / vuosi tuleville vuosille. Lisäksi 
paljon liikuntapaikkojen korjausvelkaa.  

d. Lahteen halutaan tuoda liikuntatapahtumia, mutta se vaatii 
liikuntapaikkarakentamiselta taas lisää. (HUOM! elinvoimapolitiikka). 
Yksityisen ja 3. sektorin merkityksen kasvu liikuntapaikkarakentamisessa 
tulevaisuudessa merkittävä. Ei ole (strateginen suunnitelma) vielä tarkemmin 
pohdittu, miten urheiluopistojen tiloja voitaisiin paremmin hyödyntää alueella.  

e. Urheilukeskuksen alueella paljon infraa, jota ei välttämättä pääse noin vaan 
muuttamaan muiden historiallisen ym. aspektien takia. Muutkin tahot kuin 
liikunta ja urheilu vaikuttavat näiden asioiden etenemiseen.  

f. Lahden kaupungin liikuntapaikat eivät ole kovinkaan energiatehokkaita. Tällä 
hetkellä esim. lämmitettävät kentät tai muut olosuhteet, jotka vaativat 
energiaa, eivät ole halpoja ylläpitää.  

g. Aleksi esitteli olosuhdeinvestointeja vuosilta 2013-23. Rahaa on kuitenkin 
menneinä vuosina laitettu olosuhteiden kehittämiseen. 

h. Sisäliikuntapaikkojen ja hallien kehittäminen, ulkoliikuntapaikkojen 
kehittäminen ja liikunta- ja ulkoilureittisten kehittäminen. 
Ulkoliikuntaolosuhteita riittää.  

i. Aleksi kävi läpi asiakaskyselyä sekä seurakyselyä. Mielipiteet yleisesti 
tyytyväisiä tai melko tyytyväisiä. Seurojen kyselyssä seurojen mielipiteissä  

i. Positiivisia viestejä  
- 96% seuroista tyytyväisiä liikuntapaikkojen saavutettavuuteen 
- 77% seuroista tyytyväisiä liikuntapaikkojen käyttömaksujen 

tasoon 
- 78% seuroista antaa ”erittäin tai melko hyvä” kokonaisarvon 

seuratoiminnan olosuhteille 
ii. Pohdittavia viestejä  

- 35% seuroista tyytymättömiä harjoittelutilojen/vuorojen 
määrään 

- 27% seuroista tyytymättömiä harjoittelutilojen 
ympärivuotisuuteen 

- 27% seuroista tyytymättömiä 
kilpailutoiminnan/tapahtumaolosuhteisiinsa  

j. Keskustelua urheiluopistojen paremmasta hyödyntämisestä alueen 
olosuhteiden osalta. Nostetaan tämä yhtenä kärkenä myös ensi viikon 
seurafoorumissa. 



k. Aleksi esitteli liikuntaolosuhteiden nykytilaa SWOTin kautta 
l. Seurat maksavat alle 10% käyttökustannuksista, mikä on tilan 

ylläpitokustannus. Tämä on ylivoimaisesti suurin yksittäinen tukimuoto 
seuroille, joita tilasubventoinnit koskevat. 

m. Aleksi kysyi parlamentilta, mitä asioita parlamentti näkee tärkeäksi? (mitkä 
ovat olennaisia kehittämisehdotuksia, kun kaikkea ei voi tehdä? priorisointi) 

i. Urheiluopistojen kanssa yhteistyön tiivistäminen 
ii. Jos seuroilla on mahdollisuus rakentaa olosuhde, millä kaupunki voi 

tukea tätä rahallisesti? 
iii. Pienistä asioista muodostuu yhteistyö seurojen ja liikuntapalveluiden 

välille (ns. pienet hankinnat) 
iv. Kaikkea ei voi keskittää, kun puhutaan lasten harrastamisesta. 

Kouluihin myös ns. pienempiä saleja/tiloja lähialueille. 
v. Seurojen kuuleminen ollut hyvinkin kirjavaa ja vajavaista menneinä 

vuosina. Tähän toivotaan yhteistuumin aitoa vuorovaikutusta. 
vi. Seurojen tasavertainen kohtelu tila-asioissa. Niin kuin aina ennenkin 

vs nykypäivän todellisuus ja mahdolliset seurojen kasvusuhdanteet. 
Haastavat caset haastavat kaikkia. Aleksi toi esiin, että pyöreän 
pöydän ääressä yhdessä keskustellen haetaan ratkaisut. 
Liikuntapalvelut loppuviimeinen tekee päätökset. 

n. Ohjelmakauden isot hankkeet (yli 10milj.), kärkinostot 
i. Uimahalliverkoston uudistaminen 
ii. Monitoimiareena hanke / Isku Areenan peruskorjaus 
iii. Kisapuiston uudistaminen 

o. Kehittämistyön suuntaviivat 
i. Kaupungin olosuhdetyön priorisointi 
ii. Liikuntaolosuhteiden liittyvän tukijärjestelmän kehittäminen 
iii. Viestinnän kehittäminen  

6. Seuraava kokous 
a. Seuraava kokous tiistaina 11.6. klo 14–16. Paikka joku kesäinen, katsotaan 

myöhemmin 
7. Kokouksen päätös 

a. Puheenjohtaja päätti kokouksen 16.05. 
 


